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arbeidsplasser. Per 28. mai hadde kjeden 
100 personer permittert, og Grasbakken 
håper å unngå at det blir �ere.
� Det er vanskelig å spå hva som skjer 
framover, men slik situasjonen utvikler seg 
med łkte åpningstider på sentre, og en 
langsom tilbakefłring til en normal hver-
dag, håper vi at kundetallet også łker, slik 
at vi unngår �ere permitteringer, sier hun. 
 
� Regner dere med at de permitterte kommer 
tilbake i jobb?
�Ja, vi tilbakefłrer stadig permitterte til 
jobb der det er grunnlag for det. Vi er vel-
dig glade for å få våre �otte medarbeidere 
tilbake i jobb når vi ser at kundetallet tar 
seg opp i takt med at sentre łker åpnings-
tidene og at samfunnet forsiktig åpnes 
opp, sier Grasbakken. 

Skuffet over permitteringer
Leder i Farmasiforbundet, Irene Hope, er 
sku�et over permitteringene i apotekene. 
På grunn av pandemisituasjonen har man 
brukt to dagers permitteringsvarsel hyppig.

I avtalen mellom Parat og Virke, underteg-
net 16. april, står det at «gitt den prekære 
og alvorlige situasjonen vi be�nner oss i nå 
i forbindelse med koronautbruddet er par-
tene enige om at det et behov for å kunne 
gjłre endringer i medarbeideres arbeidstid 
på kort varsel». 
� Jeg er sku�et over arbeidsgivere som 
har permittert ansatte, ikke minst fordi 

dette dreier seg om ansatte som har stått 
i samfunnskritiske situasjoner og strukket 
seg langt for å hjelpe apotekene under den 
pågående pandemien, sier Hope.
 
Forbundslederen forstår at det blir 
permitteringer når kundegrunnlaget 
forsvinner, men mener at arbeidsgiverne, 
og særlig Apotek 1, har vært for kjappe på 
avtrekkeren.
� Jeg forstår at det blir permitteringer på 
grunn av uforutsette hendelser som for 
eksempel stenging av apotek, bortfall av 
oppgaver og fordi kundegrunnlaget for-
svinner, men i de �este tilfellene mener jeg 
dette ikke har vært uforutsette hendelser, 
og at arbeidsgivere var litt kjappe med å ty 
til permitteringer av ansatte. Dette gjelder 
spesielt for Apotek 1 Gruppen, sier Hope.

Fornøyd med samarbeid i Vitusapotek
Anita Sveum Nilsen er hovedtillitsvalgt 
for �ere hundre apotekteknikere i 
Vitusapotek. Hun er godt fornłyd med 
samarbeid og kommunikasjon med sel-
skapet i forbindelse med koronarelaterte 
permisjoner.
� Det har vært ryddige prosesser i forbin-
delse med permitteringene vi har hatt, sier 
hun og legger til at det ikke har vært snakk 
om annet enn 14dagers varsel.
 
Sveum Nilsen hatt �ere ukentlige młter 
med representanter for selskapet, og hun 
mener at alle permitteringene har vært 

reelle. Selv om hun er godt fornłyd med 
det arbeidet hun selv som tillitsvalgt har 
vært involvert i, sier hun at hun ikke kan 
snakke for alle ansatte. 
� Når det gjelder det jeg har vært involvert 
i, har ting fungert godt. Det kan likevel 
være at det er noen som fłler at de ikke 
har fått nok informasjon fra arbeidsgiver 
underveis, sier hun. 
 
Unntakstilstand over
Permitteringene bunner ifłlge Sveum 
Nilsen i at kjłpesentre med apotek har 
redusert åpningstidene, at apotek ved 
tra�kknutepunkter som T-bane, buss eller 
tog har mistet kunder fordi folk har holdt 
seg unna kollektivtransport, og at sentrale 
byområder rundt om i landet, som jo ofte 
har �ere apotek, har vært tomme for folk i 
mange uker.
 
Selv om prosessen internt i Vitus har vært 
ryddig, gleder hun seg over alle melding-
ene hun nå får om at de som har vært 
permittert, er på vei tilbake til jobb.
� Pandemien har vært en unntakstilstand 
for alle. Nå håper vi sterkt at den positive 
trenden vi ser nå, fortsetter. 

Sveum Nilsen ser dessuten ingen tegn til at 
permitteringene i Vitus forlenges i retning 
av noen form for permanent nedbeman-
ning. 

Hovedtillitsvalgt for Farmasiforbundet i 
Apotek 1, Monika Nilsen, mener det er 
bekymringsfullt for de ansatte at det i 

mange tilfeller kun ble varslet permittering 
med to dagers frist. Foto: Vetle Daler

Hovedtillitsvalgt for Farmasiforbundet i 
Vitusapotek, Anita Sveum Nilsen, er godt 

fornłyd med samarbeid og kommunikasjon 
med selskapet i forbindelse med 

koronarelaterte permisjoner.  
Foto: Vetle Daler

Forbundsleder Irene Hope mener �ere 
apotek har vært for kjappe på permitterings-

avtrekkeren under pandemien.  
Foto: Vetle Daler
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Hanne ble på sin post
COVID-19

Da koronapandemien brłt ut i mars, ble det ekstra  viktig for 
intensivavdelingen på Rikshospitalet å ha tilgang på stabile og 
erfarne ressurs personer. Derfor ville de ha apotektekniker Hanne 
Leegaard til å håndtere medisinlageret.
Av: Kristin Rosmo

anne Legaard har jobbet på syke-
husapoteket i hele 34 år og har 
oppnådd god oversikt. Samtidig 
vedgår den erfarne apotekteknike-

ren at koronapandemien har satt henne i en 
arbeidssituasjon hun aldri hadde forestilt seg.
� Da jeg fłrste gang kom inn på avde-
lingen for de alvorligst syke blant korona-
pasientene, fłlte jeg nærmest at det var 
atomkrig. De kjente �esene hos legene 
og sykepleierne var fullt tildekket og med 
masker som ligner gassmasker. De var 
plutselig ikke til å kjenne igjen. Etter hvert 
kjente jeg igjen både blikk og stemme, og 
de �kk navnelapper på seg. Nå har jeg vent 
meg til alt dette, forteller hun.

Nye arbeidsmetoder
Leegaard jobber i avdeling for sykehus-

leveranser ved Sykehusapotekene Oslo. 
Til sammen jobber 29 apotekteknikere og 
17 farmasłyter ved avdelingen. Arbeids-
tiden deler hun som regel likt mellom 
avdelingene ved Ullevål sykehus og 
Rikshospitalet. 

Leegaards hverdag de siste 15 årene har 
gått ut på å være sykehusapotekets forlen-
gede arm på ulike sengeposter. Der sjekker 
hun medisinlagrene, bestiller og plasserer 
legemidler. 
� Vi har i praksis våre faste poster, og 
her på Rikshospitalet er jeg mest på 
intensivavdelingen og barneavdelingen. 
På Ullevål er jeg mest på medisinsk 
intensiv og vanlige sengeposter. Som regel 
er vi innom postene to ganger hver dag, 
sier hun.

Da koronakrisen kom til Norge i begyn-
nelsen av mars, organiserte avdelingen nye 
måter å arbeide på. Blant annet reduserte 
de antall poster den enkelte har ansvar 
for. Samtidig ble intensivavdelingen 
på Rikshospitalet gjort om til en såkalt 

H

Strenge sikkerhetsrutiner for å komme inn på 
kohort avdelingen. Foto: Irja Kjærvik / Sykehusapotekene Oslo

Etter erfaringen med å jobbe inne på avdelingen 
der de sykeste koronapasientene ligger, er ikke 
Hanne Leegaard i tvil om at rådene om å holde 
avstand og vaske hender skal tas på stłrste alvor. 
Foto: Kristin Rosmo

Medisiner til kohortavdelingen kjłres daglig ut fra apoteket. Fłr de skal inn på posten, må alt pakkes ut 
fra ytteremballasjen og legges over i rene poser. Foto: Kristin Rosmo
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Munnbindet må sitte slik det skal. Foto: Irja Kjærvik / Sykehusapotekene Oslo

kohortavdeling for behandling av korona-
syke pasienter. Det ble starten på en helt 
ny hverdag for Leegaard.
� Det er viktig for kohortavdelingen at 
færrest mulig forskjellige mennesker går 
ut og inn. Jeg ble veldig glad for å hłre at 
de gjerne ville at jeg skulle være den som 
håndterer medisinlageret deres, sier hun. 

Reduserer smittefaren
Siden mars har Leegaard bare jobbet 
ved Rikshospitalet, og ikke på Ullevål, 
for å redusere risikoen for spredning av 
koronavirus.
� Det har gitt meg en veldig god ro rundt 
jobben å ikke skulle veksle mellom to 
sykehus. Jeg savner så klart kollegene på 
sykehusapoteket på Ullevål sykehus, men 
det kjennes utrolig godt å bare være på ett 
sted og konsentrere innsatsen her. Det gir 
en god fłlelse å ha god kontroll og oversikt 
i en så spesiell situasjon, forteller hun.

Det ble mye jobbing i forbindelse med 
opprettelsen av lageret på kohorten. Det 
gjorde hun sammen med en klinisk farma-
słyt. Medisinrommet inne på kohorten 
hadde god plass på medisinrommet, men 
det var også behov for et medisinlager rett 
utenfor avdelingen. 

Stort ansvar 
Leegaard fłler stort ansvar for at medisin-
lageret på kohorten til enhver tid inne-
holder de legemidlene avdelingen trenger.
� Jeg har nok etter hvert fått ganske god 
kompetanse på logistikken når det gjelder 
legemidler til intensivpostene. Her på 
kohorten fłler jeg at jeg må kunne se hva 
de trenger fłr de faktisk trenger det, og jeg 
er der inne tre ganger daglig. Jeg har god 
kontakt med ledelsen ved avdelingen og 
fłlger godt med på forbruket av de ulike 
legemidlene fra dag til dag. 

De mest vanlige legemidlene på kohorten 
er anestetika, analgetika, antikoagulantia, 
antibiotika, antimykotika, muskelrelakse-
rende, diuretika, sedativa og hypnotika.
� De skal ikke gå tom for noe. Jeg fłler 
det som en katastrofe hvis det skjer � det 
er jobben min å passe på dette. Heldigvis 
er det ikke så ofte det hender, men det kan 
for eksempel skje i helgene. Da må de låne 

fra andre poster eller kontakte vaktfarma-
słyten, sier apotekteknikeren.

Gode rutiner
Leegaard har ikke direkte  pasientkontakt, 
bortsett fra tilfeldige ordvekslinger 
med pasienter i korridorene. Med full 
utrustning av beskyttelsesutstyr hver gang 
hun går inn i kohortavdelingen, og med 
gode rutiner for på- og avkledning av 
utstyret fłler hun seg trygg med tanke på 
smittefaren.
� Fłr jeg går inn på kohorten, blir jeg rett 
og slett tapet igjen, så der er jeg ikke redd 
for koronavirus. Det er nok mye stłrre 
risiko for smitte på bussen og trikken jeg 
tar til og fra jobben, påpeker hun.

Leegaard mener koronapandemien har 
bidratt til at hun er blitt enda mer stolt 
over arbeidsplassen sin.
� Jeg jobber på en helt fantastisk arbeids-
plass. ¯ se hvilken jobb sykepleierne 
gjłr for de sykeste av de syke, gjłr sterkt 
inntrykk. De står i en arbeidssituasjon som 
er ekstremt krevende. I tillegg må de i time 
etter time utfłre jobben med alt beskyttel-
sesutstyret på, noe som er fryktelig varmt. 
Det kjenner jeg også, men jeg kan tross alt 
forlate avdelingen mellom oppgavene jeg 
gjłr inne på medisinrommet. Jeg er stolt og 
ydmyk over å få jobbe sammen med disse 
�otte menneskene, avrunder Leegaard fłr 
hun legger av gårde mot sin andre runde 
inn på kohorten denne dagen. 
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